
Forældrevidnesbyrd til høringssvar ifb. forslag om lukning af Vorup Børne- og Ungdomsklub i 

Randers Kommunes forslag til reduktioner i Budget 2025-2028 

 

Barnets/børnenes alder, klassetrin og skole: 

6 år, 1. klasse og Søndermarkskolen 

Hvorfor har du/I valgt VB, som fritidstilbud til dit/jeres barn/børn? 

Den trygge, genkendelige opdeling (minder om børnehave, eller som SFO var da vi selv var 
børn) med opdelte stuer og dertilhørende mindre rum. VBU giver en tryghed og her er det 
muligt for alle børn at finde ro, plads til fordybelse og også plads til en masse udendørsleg – 
igen, alt sammen i trygge og overskuelige rammer. Yderligere er der også et engageret 
personale, der altid sætter børnenes ve og vel over alt andet. 

Hvad betyder det for dit/jeres barns/børns hverdag at gå i VBU? 

Det betyder alt for vores drengs hverdag at gå på VBU. Han trives bedst i trygge/rolige 
genkendelige rammer med en fast struktur. For os forældre ser vi det som hans frirum – et 
sted, hvor han kan få lov til ”bare” at være. 

Hvad er i dine/jeres øjne det unikke ved VBU som fritidstilbud? 

VBU kan noget helt specielt. Vi tror det er en kombination af en superskarp ledelse, virkelig 
engageret personale, opbygningen af huset med stueopdeling efter klassetrin og det 
fantastiske uderum, hvor der er plads til både at give den gas, lege og få en pause. VBU er et 
fristed – et sted, vi selv ville have elsket som børn. Børnene bliver set, hørt og rummet – og 
de er i trivsel. 

Hvad vil konsekvensen ved en lukning af VBU være for dit/jeres barn/børn og familie? 

Det er med den største klump i maven at vi sidder og skriver det her. Vi kan ikke se, hvordan 
vores barn ville kunne trives i den almindelige SFO. Så konsekvensen af at lukke VBU vil 
være potentielt mistrivsel – og vores børns trivsel skal der simpelthen ikke gambles med. Vi 
er så bange for at han ikke ville kunne rumme alle de børn, det store lokale og den 
tilhørende støj i den eksisterende SFO. 

Andre bemærkninger: 

I må gerne bruge citater fra dette, og I må også gerne kontakte os, hvis der er noget der skal 
uddybes, eller hvis I har brug for mere. Tusind tak for at tage initiativ til dette. Vi hedder Fie 
(Anne-Sophie) S. Petersen og Jens Christian E. Andersen, 51 91 14 09 og 23 74 45 24 

Har dit/jeres barn/børn særlige behov, hvordan oplever du/I dem imødekommet på VBU? 

Vores barn har som sådan ikke særlige behov, men han er en dreng der har brug for at kunne 
trække sig, hvis behovet opstår. Han er også en gut, der har brug for at føle sig sikker i 
sociale sammenhæng og fungerer derfor bedste i mindre fællesskaber. Han trives også med 
forudsigelighed, tryghed og struktur. Alt det bliver imødekommet på VBU.  

 



Forældrevidnesbyrd til høringssvar ifb. forslag om lukning af Vorup Børne- og Ungdomsklub i 

Randers Kommunes forslag til reduktioner i Budget 2025-2028 

 

Barnets/børnenes alder, klassetrin og skole: 

10 år, 4 klasse, Søndermarksskolen 

Hvorfor har du/I valgt VB, som fritidstilbud til dit/jeres barn/børn? 

Fordi vi elsker den institution. Begge mine børn gik i børnehaven himmelblå, så det var et 
naturligt valg for os at vælge VBU som fritidshjem også.  
Derudover da skolens SFO er i et kæmpestort lokale, har dette tilbud ikke passet til mine 
børn. Dette er simpelthen et for støjende miljø at være i. Derfor valgte vi VBU, da rammerne 
passede mine børn bedre. Det har vist sig at være det helt rigtige valg. Da på VBU kan man 
som barn fordybe sig, og trække sig, hvor lokalerne er indrettet, så der er plads til alle børns 
behov. Deres skønne legeplads, de mange fede ture de kommer på. De har en fantastisk 
juniorklub som min søn altid er i, jeg ser ham næsten aldrig efter skole, fordi de laver så 
mange fede ting, så han er dernede stort set dagligt. Og så ikke mindst personalet. De er 
fantastiske. 
Hvad betyder det for dit/jeres barns/børns hverdag at gå i VBU? 

Det betyder uendelig meget. Min datter er stor nu, så det er kun min søn der går der. Men 
han elsker det, han er derovre stort set hver dag. Det sammenhold det giver mellem 
børnene, både med klassekammerater, men også på tværs af klasser/aldre. Der er ingen 
tvivl om, at han elsker at være der. 
Hvad er i dine/jeres øjne det unikke ved VBU som fritidstilbud? 

Det er klart lokalerne/faciliteterne, de mange sjove ting de laver og personalet. Vi sætter så 
meget pris på at der er plads til alle, både dem som har brug for at trække sig og være i 
mindre rum, men også dem som ønsker de større grupper.  
Da min søn fik kræft var VBU´s personale hjemme ved os med en masse tegninger, som 
børnene havde tegnet og en kæmpestor kurv med legetøj og guf til ham. De SER ens barn og 
viser en omsorg uden lige. De lærer børnene, at det vigtigt i at støtte op om en god sag, der 
laves eksempelvis løb som børnene deltager i, til fordel for børnecancerfonden og til dette 
formål, har de indsamlet rigtig mange penge. Det er en unik, omsorgsfuld, favnende 
institution og at undvære den vil være ubærlig, og et kæmpe tab for så mange børn og deres 
familier. 

Hvad vil konsekvensen ved en lukning af VBU være for dit/jeres barn/børn og familie? 

En lukning vil for min søn betyde, at han mister det sted, som han ser frem til at komme hen 

til hver dag. Han kommer ikke til at gå i en anden institution, da han ikke ønsker dette, og da 

den ligger lige ved siden af vores hjem. Så hvis VBU lukkede, vil han helt sikkert vælge at gå 

hjem fra skole og være alene, fremfor at være sammen med en masse på hans alder, som 

han er nu. Han vil miste en masse dejlig leg, fællesskab og han vil i stedet komme til at være 

mere alene, så det sammenhold man har på VBU, det vil han miste. 



Andre bemærkninger:  
Jeg kan på så mange planer slet ikke forstå hvordan man overhovedet kan overveje at lukke 
den institution. Jeg kan ikke se hvordan det kan være muligt at samle alle de børn som lige 
nu er fordelt på to institutioner, i en samlet institution. Både pladsmæssigt, men også 
facilitetsmæssigt. Hvor vil pladsen være til dem som har behov for at trække sig, og for dem 
som har brug for en lille mængde mennesker omkring sig fremfor mange? Hvordan skal så 
mange børn kunne sættes sammen på ET sted? Det forstår jeg ikke. Og jeg forstår det endnu 
mindre, når de fantastiske rammer de har nede på VBU Så ikke vil blive brugt.  

 

Har dit/jeres barn/børn særlige behov, hvordan oplever du/I dem imødekommet på VBU? 

Mit barn har ikke særlige behov, men jeg har en super god kontakt som forældre med 
personalet på VBU og jeg ved at de vil gøre alt for at imødekomme alle børns behov så vidt 
det er muligt. 

 

Du må godt bruge mit svar som udtalelser i pressemeddelelsen.  

Louise Hou Nielsen  

Pressen må godt kontakte mig direkte:  

Tlf: 28777990,  

Mail: Louise.hou@hotmail.com  

mailto:Louise.hou@hotmail.com


Forældrevidnesbyrd til høringssvar ifb. forslag om lukning af Vorup Børne- og Ungdomsklub i Randers 

Kommunes forslag til reduktioner i Budget 2025-2028 

 

Barnets/børnenes alder, klassetrin og skole: 

8 år, 3. klasse, Søndermarkskolen. 

Hvorfor har du/I valgt VB, som fritidstilbud til dit/jeres barn/børn? 

Vores dreng startede i SFO på skolen, men kunne slet ikke trives i de store rum, hvor man hele 
tiden bliver bombarderet med indtryk. De voksne var rigtig søde og dygtige, men rammerne 
passede bare ikke til ham. 
Han kan meget bedre være på VBU, hvor det er opdelt i mindre stuer og der er små rum man 
kan trække sig i. 

Hvad betyder det for dit/jeres barns/børns hverdag at gå i VBU? 

Min dreng har autisme og det vil ikke være en mulighed for ham at komme tilbage til SFO. Han 
er ikke i VBU hver dag, men får opfyldt et stort socialt behov dernede og er rigtig glad for at 
komme der. Han er ikke ude i frikvartererne på skolen, på grund af at der er for mange indtryk, 
så VBU er et rigtig godt sted for ham, at lege med hans venner.  

Hvad er i dine/jeres øjne det unikke ved VBU som fritidstilbud? 

VBU kan rumme de børn, der ikke trives i ”storrumskontor”. Der er flere og flere børn, der har 
særlige udfordringer og ikke passer i kasserne. Jeg tror, hvis VBU bliver lukket, vil det betyde, at 
flere vil skulle visiteres til specialtilbud, hvilket vil være en dyrere løsning og presse mange 
børn ud i mistrivsel, inden man kommer der til. Specielt hvis alle børn der går på VBU skal ind i 
skolens SFO.  
Når de går ned på VBU, lærer de en masse om trafik med følgeordningen og opnår en følelse 
af stolthed og selvstændighed, når de kan tage turen selv. 

Hvad vil konsekvensen ved en lukning af VBU være for dit/jeres barn/børn og familie? 

Som det er nu, kan vi begge flexe på vores arbejde, men det er et puslespil at få til at gå op, og 
har vi ikke en pasningsmulighed, kan konsekvensen være, at vi bliver nødt til at søge tabt 
arbejdsfortjeneste. 

Andre bemærkninger: 

Jeg tror Randers kommune tænker for kortsigtet, når de vil lukke VBU. De ser på den 
umiddelbare besparelse. Det kunne være interessant at se deres udregninger. Tager de højde 
for øget personale i SFOén? Tager de højde for de øgede udgifter ved dyrere specialtilbud for 
nogle børn? Tager de højde for, at skulle betale tabt arbejdsfortjeneste til flere forældre? Kan 
SFOén overhovedet rumme de børn, der er på VBU pladsmæssigt? 

Har dit/jeres barn/børn særlige behov, hvordan oplever du/I dem imødekommet på VBU? 

Autisme. VBU har været rigtig gode til at rumme ham. Det er virkeligt dygtigt personale. 
Hvis min dreng kun må tage én person med på en øde ø, vælger han hans yndlingspædagog fra 
VBU. 

 

  



Forældrevidnesbyrd til høringssvar ifb. forslag om lukning af Vorup Børne- og Ungdomsklub i Randers 

Kommunes forslag til reduktioner i Budget 2025-2028 

Barnets/børnenes alder, klassetrin og skole: 

5 år, 0. klasse, Søndermarkskolen 

Hvorfor har du/I valgt VB, som fritidstilbud til dit/jeres barn/børn? 

Vores datter kender VBU da hun gik i børnehave i børnehuset himmelblå der ligger sammen 
med VBU, de brugte VBU’s legeplads og der var årlig fælles knæk cancer arrangement. Det var 
derfor trygge rammer og et mindre miljø der indbyder til ro og nærvær. 
Vores datter profiterer af rolige omgivelser, da hun bliver mættet af larm og mange indtryk, 
vores datter er en rolig pige der elsker at være kreativ og fordybe sig i kreative aktiviteter, 
dette harmonerede ikke med sfo’ens omgivelser der er store, fyldte og larmende og dette så vi 
en negativ konsekvens af på hendes 3 måneder i førskolen. Vores datter, der ellers er nysgerrig 
og smilende, blev i hendes tid i førskolen mere indelukket og var fyldt efter lange dage med 
meget larm, hendes overskud var ikke eksisterende, hun var træt og satte selv ord på at hun 
var træt i hovedet for der havde været meget larm og hun kunne ikke rumme, at der blev 
stillet krav de første timer hun kom hjem for der var ikke mere at give af. Beslutningen var 
taget inden hun overhovedet startede i førskole om at hun skulle på VBU, men vi blev blot 
bekræftet i at det var den rigtige beslutning. Første dag hun skulle i VBU blev vi mødt af 
smilende, imødekommende og opsøgende personale fra vi trådte ind af døren, vi blev mødt 
ved afhentning af personale der vidste hvor vores datter var og som ville/kunne fortælle om 
hendes dag. Vores datter var smilende, fortællende og havde et overskud vi ikke havde set i 
sfo’en - hun ligefrem glædede sig til at skulle i fritteren som vi kalder det. Vi havde mulighed 
for at aflevere hende på skolen om morgenen, men måtte indse at det var ikke det bedste for 
hendes trivsel, det var svært at komme ind på en overfyldt gang og afleveringerne var dårlige. 
Vi spurgte vores datter, om hun ville prøve, at blive afleveret i VBU og så følges med de andre i 
skole og se om det gjorde det nemmere at komme ind på skolen - dette ville hun gerne, og 
sådan har det været siden fordi hun får en bedre start på dagen når hun møder i rolige 
omgivelser og følges med andre op på skolen. 

Hvad betyder det for dit/jeres barns/børns hverdag at gå i VBU? 

Vores datter profiterer som sagt at det rolige og nærværende miljø VBU har, og hun profiterer 
godt af, at der er trygge og faste voksne der engagerer sig og udstråler at de gerne vil børnene 
og møder dem i øjenhøjde og kender dem og deres behov. Det VBU og de ansatte kan og gør, 
gør at vores datter trives og udvikler sig, det øger hendes trivsel at skifte fysisk miljø efter 
skoletid og vi ser en pige der er glad ved aflevering og afhentning, der er overskud på kontoen 
og vi oplever en smilende og glad pige. 

Hvad er i dine/jeres øjne det unikke ved VBU som fritidstilbud? 

Det er alt det beskrevet før, VBU emmer af ro, nærvær og ikke mindst fantastisk 
imødekommende ansatte der møder børnene og ser deres behov. Det er er fristed for børnene 
efter en skoledag med meget larm og store omgivelser. 

Hvad vil konsekvensen ved en lukning af VBU være for dit/jeres barn/børn og familie? 

Vi er bange for, at vores datters trivsel vil påvirkes negativt og hun vil blive mere indelukket og 
miste det sociale fællesskab, fordi hun vil forsøge at skærme sig ved at trække sig fra det 
sociale. Vi er bange for, at vi for en periode bliver nødt til at gå ned i tid for at kunne hente 
hende efter skole indtil hun selv kan gå hjem fra skole, da vi ganske enkelt ikke ønsker at hun 
skal gå på sfo’en og vi ikke ser det som en mulighed fordi hun selv har sat ord på, at hun ikke 
bryder sig om at være i sfo fordi der er for meget larm. 

 


